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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Államosítják-e az önkormányzati fenntartásban lévő 
szakrendelőket? Milyen visszajelzéseket adtak az önkormányzatok? " 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

Az Országgyűlés decemberben fogadta el  az egészségügy átalakításáról szóló jogszabályt,  mely
tulajdonképpen előrevetítette a még nem állami fenntartású szakrendelők államosítását is. Önök a
parlamenti  vitában  többek  között  úgy  fogalmaztak,  hogy  az  a  cél,  hogy  megmaradjanak  az
intézmények, mivel a megemelkedett energiaárak kifizetése gondot okoz a fenntartóknak.

Az önkormányzatok a múlt hét végéig tehették meg nyilatkozataikat, hogy átadják-e az államnak a
szakrendelőket. Önök a helyhatóságoknak kiküldött levelekben úgy fogalmaztak: „A szakrendelők
állami átvétele lehetőséget jelent járóbeteg szakellátási feladatok hatékonyságának növelésére, a
betegutak egységesítésére és a várakozási idők rövidítésére.”

2013-ban már egyszer volt lehetőség a szakrendelők átadására, ám ekkor csak néhány százalék élt
ezzel  a  lehetőséggel.  Önök  azonban  újra  szükségét  érzik  az  államosításnak,  hatékonyságra
hivatkozva.

Ezzel kapcsolatban a következő kérdéseket teszem fel Miniszter Úrnak:

1. Milyen visszajelzéseket adtak az önkormányzatok? Ki kérte a rendelője államosítását és ki 
ragaszkodott hozzá, hogy továbbra is saját fenntartásban biztosítsa a járóbeteg szakellátást 
a saját lakossága részére?

2. Mi a biztosíték arra, hogy a kormány tervei szerint az államosítás után valóban rövidebbek 
lesznek várakozási idők a különböző vizsgálatok esetében, ha állami fenntartás alá 
kerülnek a rendelők?

3. Ha az önkormányzatok nem adják át önként a szakrendelőket, tervezi e a kormány, hogy 
egy rendelettel mégis elveszi azokat?



4. Számíthatnak-e szankciókra azok az önkormányzatok, melyek nem adják át a 
szakrendelőket?

5. Az államosítás helyett miért nem merül fel a normatíva emelése, vagy az intézmények 
megemelkedett költségei miatt, vagy más rendkívüli állami támogatás megállapítása?

 

Összességében tehát lesz-e további államosítás vagy sem, ismét elállnak ezektől a tervektől?

 

Segítő együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2023. március 27.

Tisztelettel:

Kanász-Nagy Máté

(LMP)
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